

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

■ ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလကွယ်နေ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ် ၈ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့၊ အတွဲ [၅၅]၊ အမှတ် [၁၆၀]

အရိယ သစ္စာနု ဒဿနံ
 ဇေတံမင်္ဂလ မုတ္တမံ
 သစ္စာလေးပါးကိုသိခြင်းသည်
 မြတ်သော မင်္ဂလာမည်၏။

ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတိုးချဲ့ပြုပြင်ပြီးစီးမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး **စာမျက်နှာ-၃**

ယဉ်ကျေးမှုထုံးစံလေ့ဟောင်း တို့နိုင်ငံသားတို့ မမေ့ကောင်း

နန္ဒဝန် > ရေးသည်

တို့ချစ်သည့် အိမ်ခြံမြေမှာနိုင်ငံတော်သည် အရှေ့တောင်အာရှဒေသ၌ နိုင်ငံကြီး နှစ်နိုင်ငံကြားမှ နိုင်ငံငယ်လေးမျှသာ ဖြစ်သော်လည်း နှစ်ပရိစ္ဆေဒ နှင့်ချီ၍ ကိုယ့်ထီးကိုယ့်နန်း ကိုယ့်ကြွငှန်းနှင့် နေထိုင်လာခဲ့သော နိုင်ငံတော် ဖြစ်၏။

တို့နိုင်ငံသမိုင်းကို ပြန်ပြောင်းကြည့်သော် ပြဒါးလင်းဂူ စသော သမိုင်း မတင်မီ ကျောက်ခေတ်ကပင် စတင်ခဲ့စေကာမူ သမိုင်းကြောင်းအရ ပျူခေတ်ကို သမိုင်းဦးအဖြစ် ညွှန်းဆိုနိုင်၏။

ပျူခေတ်၊ ပုဂံခေတ်၊ ရှမ်းခေတ်၊ မွန်ခေတ် စသည်ဖြင့် မင်းဆက်များ ပြောင်းလဲခဲ့ပြီး ယဉ်ကျေးမှုပုံရိပ်များ သမိုင်းစဉ်တွင် ပီပြင်စွာ ထင်ကျန်ရစ်၏။

တို့နိုင်ငံသမိုင်းကို ကြည့်လျှင် နိုင်ငံတော်ကြီးကို တစ်စည်းတစ်လုံးတည်း ဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းစွမ်းဆောင်ခဲ့ကြသော ဘုန်းတော်ခန့်ထည်၍ အမြော် အမြင် ကြီးမားသည့် မင်းစကရာဇ်များအဖြစ် အနော်ရထာ၊ ဘုရင့်နောင်၊ အလောင်းဘုရား စသည်ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများကို တွေ့ရ၏။

သမိုင်းကြောင်း တစ်ချိုးတစ်ကွေ့တွင်မူ တို့နိုင်ငံတော်မှာ အင်္ဂလိပ် လက်အောက်သို့ ကျရောက်ခဲ့ရပြီး **စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ ***



သမ္မတကြီးဒေါက်တာဘဦးနှင့် ဝန်ကြီးများ ရန်ကုန်မြို့ သမ္မတအိမ်တော်ရှိ သီဟာသနပလ္လင်ရှေ့တွင် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ရိုက်ထားသည့် ဓာတ်ပုံ။ (ရှေ့တန်း ဝဲမှယာ-ဝန်ကြီး ဒေါ်ကလယ်ရီဘမောင်ချိန်၊ ဝန်ကြီး စဝ်ခွန်ချို၊ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးနု၊ သမ္မတ ဒေါက်တာဘဦး၊ ဝန်ကြီး ဦးပေဆွေ၊ ဝန်ကြီး ဦးတင်၊ ဦးဝင်း)

ကော်မရှုကား ပလ္လင်နှင့်စလွယ်တို့သည်
 ရွှေနန်းတော်ကို ရည်ညွှန်းခြင်း မဟုတ်
 မှု၍ လွတ်လပ်ခြင်း၊ အချုပ်အခြာ
 အာဏာပိုင်စိုးခြင်း၊ မြင့်မြတ်ခြင်း၊
 ခန့်ညားခြင်း၊ ကျက်သရေမင်္ဂလာအပေါင်း
 နှင့် ပြည့်စုံခြင်းတို့၏ သင်္ကေတများဖြစ်
 ကြသည်

တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်
 ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့် **စာမျက်နှာ-၄**

တောင်ကြီးမြို့၌ အဆင့်မြင့်ယာဉ်ရပ်နားစခန်းနှင့် စီးပွားရေးဇုန်ခြောက်ခု
 တည်ဆောက် **စာမျက်နှာ-၉**

ဖေဖော်ဝါရီလ မှစ၍ **Promotion** အနေဖြင့် လစဉ်တစ်လအတွင်း (၁၀)ကြိမ်နှင့်အထက် လာရောက်ကစားသူများအား သတ်မှတ်ရက်အလိုက် **Green Fees** အခမဲ့(၁)ကြိမ် ကစားခွင့် ပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း- ၀၉-၃၀၉၉၀၃၃၄၊ ၀၉၃၀၉၉၀၃၃၅ Email-okkala.golfresort@gmail.com

ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေး အလေးထားသင့်ပြီ

လတ်တလော နေ့စဉ်ရက်ဆက်ကြားသိနေရသော သတင်းများတွင် ယာဉ်မတော်တဆမှုများလည်း အဓိကပါဝင်သည်။ ယာဉ်တိုက်မှု၊ ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှု၊ ယာဉ်မီးလောင်မှုစသည့်ဖြစ်ရပ်များ ခပ်စိပ်စိပ်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်ကို ကြားသိနေရသည်။ ယာဉ်မတော်တဆမှုများတွင် ယာဉ်အချင်းချင်း တိုက်မိ၍ ထိခိုက်ပျက်စီးစေသည့် ယာဉ်မတော်တဆဖြစ်ပွားမှုများသာမက လူကိုထိခိုက်သေကျစေနိုင်သော ယာဉ်မတော်တဆမှုများလည်း ပိုမိုဖြစ်ပွားလာသည်ကို သတိပြုမိကြပေလိမ့်မည်။

အမှတ်(၂) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲမှူးရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး ယာဉ်မတော်တဆမှုပေါင်း ၉၇၆၂ မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာမှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ၁၅၄၀၆ မှုအထိ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယာဉ်မတော်တဆမှုများ တိုးပွားလာသည့်အနေအထားဖြစ်ပါသည်။ ယာဉ်အသုံးပြုသူ၊ လမ်းအသုံးပြုသူအားလုံး ယာဉ်မတော်တဆမှုများသတိပြုမိစေရန် မီးမောင်းထိုးပြနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ယာဉ်အန္တရာယ်ကို သတိပြုကြဖို့ အထူးပင်လိုအပ်လာပါသည်။

ယာဉ်မတော်တဆဖြစ်ပွားရခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းအရင်းတစ်ရပ်မှာ ယာဉ်မောင်းများ၏ မဆင်မခြင်မောင်းနှင်မှုကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့၏ မှတ်တမ်းများအရ သိရပါသည်။ ယာဉ်ကျွမ်းကျင်မှု အားနည်းခြင်း၊ စည်းကမ်းလိုက်နာမှုအားနည်းခြင်း၊ မဆင်မခြင်မောင်းနှင်ခြင်း၊ လမ်းပြောင်းပြန်မောင်းခြင်း၊ မီးနီဖြတ်ခြင်းအစရှိသော ယာဉ်စည်းကမ်းလိုက်နာမှု အားနည်းခြင်းကြောင့် ယာဉ်မတော်တဆမှုများ နေ့စဉ် နာရီစက္ကန့်နှင့်အမျှ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သက်ဆိုင်ရာ ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းသူများက ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေခြင်း၊ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းများ ပြုလုပ်နေသော်လည်း ယာဉ်မတော်တဆမှုများမှာ လျော့နည်းကျဆင်းသွားခြင်းမရှိဘဲ မြင့်တက်လျက်ရှိပါသည်။ ယာဉ်မတော်တဆဖြစ်ပွားရခြင်းမှာ ယာဉ်မောင်းသည်အရာအကျဆုံးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ယာဉ်မောင်းသူ(ဝါ) ယာဉ်အသုံးပြုသူများ အနေဖြင့် ယာဉ်တိုက်မှုများကြောင့် နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးများ မကြုံရလေအောင် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကို ပိုမိုအလေးထားဆောင်ရွက်သင့်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

အပူဒဏ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဟောပြော

နမ့်စန်(တ) မတ် ၇ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်ခရိုင် နမ့်စန်မြို့နယ်တွင် အပူဒဏ်အန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို မတ် ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ကျန်းမာရေးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာမြတ်မိုးဆန်းက ကမ္ဘာ့ရာသီဥတု ပြောင်းလဲလာခြင်းနှင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် အယ်နီညီအကျိုးသက်ရောက်မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအနက် အပူဒဏ်အန္တရာယ်နှင့် ပတ်သက်သည့် ဆောင်ရွက်ရန်များနှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာများကို အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သူရအောင်(ပြန်/ဆက်)

စာစစ်ဌာနများ၌ မီးဘေးလုံခြုံရေးစစ်ဆေး

ကျိုက်ထို မတ် ၇ ကျိုက်ထိုမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၆ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲများ ကျင်းပမည့်စာစစ်ဌာနများရှိသည့် စာသင်ကျောင်းများတွင် မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် မတ် ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက လက်ထောက်မြို့နယ်ပညာရေးမှူးက စာစစ်ဌာနအလိုက် မီးဘေးကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ ပြည့်စုံစွာထားရှိရေး၊ ရေရရှိရေးနှင့် ပေါ့ဆမီး၊ တောမီးများ၊ လောင်ကျွမ်းမှုမရှိစေရေးတို့အတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စာစစ်ဌာနရှိသည့် စာသင်ကျောင်း ခြောက်ကျောင်းအား လိုက်လံစစ်ဆေးခဲ့သည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- (က) အမျိုးသားရေးတာဝန်ဖြစ်သည့် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
(ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲပြီး ရေရှည်တည်တံ့သည့် စစ်မှန်သော ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင်ဆောင်ရွက်ရန် တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးလက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
(ဂ) နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သော တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
(ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပိုင်နက်နယ်မြေနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိရောက်စွာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မည့် စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

စာပေဗိမာန်နှင့်ဂျပန်နိုင်ငံ Shanti Volunteer Association(SVA)တို့ ပူးတွဲကျင်းပသည့် လူငယ်များအတွက် ဘာသာပြန်ပြိုင်ပွဲဆုရ စာမူများကြေညာ

ရန်ကုန် မတ် ၇ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်နှင့်ဂျပန်နိုင်ငံ Shanti Volunteer Association(SVA) တို့ ပူးတွဲကျင်းပသည့် လူငယ်များအတွက် ဘာသာပြန်ပြိုင်ပွဲဆုရ စာမူများ ကလေးလူငယ် စာပေဖွံ့ဖြိုးရေး ကျင်းပသော ဘာသာပြန်ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရွေးချယ်ခြင်းခံရသည့် စာမူများ

ကို စာပေဗိမာန်က မတ်လပထမပတ်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။ ပြိုင်ပွဲဝင် ဘာသာပြန်စာမူများအနက် မခင်ပြည့်ပြည့်ဖြိုး (ကလောင်အမည်-ပြည့်)၏ 'အနှိုင်းမဲ့မြေကမ္ဘာ' စာမူက ပထမဆု၊ စိုင်းရဲသီဟ (ကလောင်အမည်-စိုင်းဝီရလင်းခွဲ)၏ 'ကမ္ဘာ' စာမူက ဒုတိယဆု၊ ဒေါက်တာခင်လင်းနိုင် (ကလောင်အမည်-ဒေါက်တာခင်လင်းနိုင်)၏ 'သက်ရှိတို့

ဂေဟဏ္ဍမြေကမ္ဘာ' စာမူက တတိယဆုရရှိကြပြီး မစုစုမြင့် (ကလောင်အမည်-စုစုမြင့်-ပအိုဝ်း)၏ 'ချစ်သော ကမ္ဘာမြေ' စာမူနှင့် ကိုဝေယံဦး (ကလောင်အမည်-ဝေယံဦး)၏ 'ကမ္ဘာမြေကြီး' စာမူတို့က နှစ်သိမ့်ဆုရရှိကြောင်း သိရသည်။ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် စာပေဗိမာန်ခန်းမ အမှတ် ၅၂၉/၅၃၁

ကုန်သည်လမ်း ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဆုရရှိကြသူများသည် ဘာသာပြန်ဌာန စာပေဗိမာန်မှ ဖုန်း-၀၁-၂၄၉၂၃၀၊ ၀၁-၃၈၁၄၄၉ တို့သို့ ဆက်သွယ်သတင်းပို့ကြရန်နှင့်ဘာသာပြန်ပြိုင်ပွဲ စာမူတင်သွင်းသူလူငယ်များအားလုံးကို ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားထားကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ကုလားတန်မြစ် တောင်ပြို ရေလမ်းကြောင်းပြုပြင်ပေးရန် ဒေသခံများလိုလား

ပလက်ဝ မတ် ၇ ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် ယခင်က ပလက်ဝ-တရွန်အိုင်၊ ကုလားတန်မြစ် ရေကြောင်းလမ်းကို နေ့စဉ်စက်လှေအစုအဖွဲ့အဆန်တစ်စင်းစီဖြင့် တိုက်ရိုက်သွားလာအသုံးပြုခဲ့သည်။ ၁၉၉၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ကူဝကျေးရွာနှင့် အောက်ဘလိုင်ကျေးရွာကြား ကုလားတန်မြစ်လက်ဝဲဘက်ရှိ တောင်ကြီး

ပြိုကျခဲ့ရာမှ အနောက်ဘက်ကမ်းတွင် သောင်ပြင်ကျယ်ကြီး ဖြစ်သွားခဲ့ကာ အရှေ့ဘက်ကမ်းမှာလည်း လောင်မူသာသာ သွားလာနိုင်သည့် မြစ်ကြောင်း ပိတ်ဆို့သွားခဲ့မှုကြောင့် လမ်းခုလတ်တွင် စက်လှေပြောင်းစီးရသည့် တောင်ပြိုအရပ် ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ဤသို့ မြစ်ကြောင်းပိတ်ဆို့သွားမှုကြောင့် ပလက်ဝ-တရွန်အိုင်

အဆန် ခရီးစက်လှေများ တောင်ပြိုအောက်ဘက်တွင်ရပ်တန့်၍ အထက်ဘက်မှတစ်ဖန် စက်လှေပြောင်းစီးကာ တရွန်အိုင်သို့ ကုန်နှင့်ခရီးသည်များ ဆက်လက်ပို့ဆောင်ပေးနေရကြောင်း၊ တရွန်အိုင်-ပလက်ဝ၊ အစုအဖွဲ့ခရီးလမ်း စက်လှေများ တောင်ပြိုအထက်ဘက်တွင် ရပ်တန့်၍ အောက်ဘက်မှ စက်လှေပြောင်းစီးကာ ပလက်ဝမြို့သို့ ဆက်လက်

သွားလာနေကြရသဖြင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုနှင့် ခရီးသွားပြည်သူများအချိန်ကြန့်ကြာမှု၊ စရိတ်စကပိုမိုကုန်ကျမှုစသည့် အခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့နေကြရသည်။ အဆိုပါ ရေကြောင်းလမ်းကို သက်ဆိုင်ရာမှ ဖောက်လုပ်ပြုပြင်ပေးရန် ဒေသခံပြည်သူများက လိုလားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မောင်မောင်ကျော်(ပလက်ဝ)

မြန်မာ့အလင်း Myanmar Alinn Daily ၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး စာတည်းများ - ဝင်းရွှေ စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော် သတင်းထောက်များ - မြင့်ဆွေ ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃) ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇) ကြော်ငြာ - ၀၁-၅၄၅၈၃၄ ၊ ၀၁- ၅၅၉၁၁၈ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈ ဖြန့်ချိ - ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax- ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း ၇-၃-၂၀၁၆
ငွေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ) ၃။ ငါးရဲ့ ၆၀၀၀ - ၈၀၀၀ ၄။ ငါးဖယ် ၆၅၀၀ - ၁၂၀၀၀ ၅။ ပုစွန် (ကျော) ၇၀၀၀ - ၁၀၀၀၀ ၆။ ပုစွန်တုပ် ၁၀၀၀၀ - ၂၇၀၀၀ ၇။ ငါးသလောက် ၁၀၀၀၀ - ၁၈၀၀၀ ၈။ ကြက် ၅၀၀၀ - ၁၂၀၀၀ ၉။ ဝက် ၅၀၀၀ - ၉၀၀၀ ၁၀။ အမဲ ၇၀၀၀ - ၉၀၀၀ ၁၁။ ဆိတ် ၁၃၀၀၀ - ၁၇၀၀၀ ၁၂။ ဘဲ ၆၀၀၀ - ၁၃၀၀၀
နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ဖပိုဘက်) အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ ၁၂၂၈.၀ ၂.ရောပ တစ်ယူရို ၁၃၅၀.၂ စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ ၈၉၈.၆ ထိုင်း တစ်ဘတ် ၃၄.၆၉၉ အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး ၁၈.၃၃၁ တရုတ် တစ်ယွမ် ၁၈၈.၆၉ မလေးရှား တစ်ရင်းဂစ် ၃၀၀.၇၂
ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။ ၂၉-၂-၂၀၁၆ မှ ၄-၃-၂၀၁၆ ရက်အတွင်း ပြည်ပမှ မှာယူတင်သွင်းသည့် စက်သုံးဆီများ၏ ဆိပ်ကမ်းအရောက် ပျမ်းမျှအရင်းဈေးမှာ အောက်တန်း ၉၂-Ron တစ်လီတာလျှင် ၄၄၃ ကျပ်နှင့် ဒီဇယ်တစ်လီတာလျှင် ၄၀၈ ကျပ်ဖြစ်ပြီး လက်လီဆိုင်များမှာ သိုလှောင်စရိတ်၊ သယ်ယူ စရိတ်နှင့် ခရီးအကွာအဝေးပေါ်မူတည်ပြီး သယ်ယူမှုစရိတ်များကြောင့် ကွာခြားနိုင်ပါသည်။ (မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)

ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး တိုးချဲ့ပြုပြင်ပြီးစီးမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် မတ် ၇

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး တိုးချဲ့ပြုပြင် မွမ်းမံပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများကို သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတသည် စတင် စမ်းသပ်အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် PET-CT / CYCLOTRON CENTER ၊ ဆေးရုံကြီး ပင်မဆောင်ရွက် အရိုးနှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာကုဌာန၊ ဆေးကုသဆောင်(၃)၊ ဆေးကုသဆောင်(၂)၊ ငါးထပ်ဆောင်ရှိ OPERATING THEATRE COMPLEX တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဆေးဝါးကုသမှု ခံယူနေကြသည့် ဝေဒနာရှင်ပြည်သူများနှင့် လူနာစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ဝင်များအား နှုတ်ဆက်အားပေးစကား ပြောကြားကာ ပါမောက္ခများ၊ ဌာနမှူးများ၊ ဆရာဝန်များနှင့် ဝန်ထမ်းများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာ စိုင်းမောက်ခမ်းအား Training Centre ၌ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး တိုးချဲ့ပြုပြင်မွမ်းမံပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေ၊ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်မှုဆပ်ကော်မတီ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း အရိုးနှင့်ထိခိုက်ဒဏ်ရာကုဌာန၌ ဆေးကုသမှုခံယူနေသည့် လူနာများအား အားပေးစကားပြောကြားစဉ်။

(သတင်းစဉ်)

ဦးစိုးမြင့်က ပြည်ထောင်စုလမ်းတင်ပြသည်။ ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် ဒုတိယသမ္မတက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ရန်နှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီစေရန် ရည်ရွယ်ချက်များ

ကြောင်း၊ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ပင်မဆောင်သည် ယခုအခါ အရည်အသွေးပိုင်းတွင် တိုးတက်မှုရှိလာကြောင်း၊ သို့သော် အဆောက်အအုံပိုင်း၊ အထောက်အကူပြု စက်ပစ္စည်းအပိုင်း၊ ဝန်ထမ်းများအပိုင်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးသည့် အပိုင်းများကို အပိုင်းလိုက် ခွဲခြားကြည့်လျှင် လိုအပ်ချက်များ ရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း၊

ပြုပြင် မွမ်းမံပြင်ဆင်ခဲ့စဉ်က ခုတ် ၁၅၀၀ ဆံ့ဖြစ်ပြီး လူနာများ များပြားသဖြင့် ငါးထပ်ဆောင်ကို တိုးချဲ့တည်ဆောက်ခဲ့ရကြောင်း၊ ငါးထပ်ဆောင်ပြီးစီးပါက လူနာများ လျော့နည်းသွားမည်ဟု ခန့်မှန်းထားသော်လည်း ယခုပြီးစီးသည့် အချိန်မှာပင် လူနာများ ပြည့်နေဆဲဖြစ်ရာ ဆက်လက် အဖြေရှာဆောင်ရွက်သွား

စေတာနာအားတို့ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ လက်ရှိ အခြေအနေအထိ တိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြင်ပအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်အားလုံးကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရန်ကုန် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အကြီးစား ပြုပြင်မွမ်းမံပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှစ၍ လုပ်ငန်းကြီးကိုးခုဖြင့် စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ OT Complex တိုးချဲ့ ငါးထပ်ဆောင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ PET-CT/ CYCLOTRON CENTER တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ ဒေါ်ပုဆောင်အကြီးစား ပြုပြင်မွမ်းမံပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ ပင်မဆောင်ဝင်းအတွင်း Car Parking, Land Scaping, Lamp Post ဆိုင်းဘုတ်လုပ်ငန်း၊

ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး ဝင်းအတွင်း အဆောင်အချို့ ဆေးသုတ်လုပ်ငန်း၊ ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးဝင်း အနော်ရထာလမ်းဘက်ခြမ်းရှိ အုတ်တံတိုင်းလုပ်ငန်းနှင့် ပင်မဆောင်ဝင်း Drain and Apron များ ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ ပင်မဆောင်နှင့် နှလုံးရောဂါကုသဆောင် ရေသန့်လုပ်ငန်းများနှင့် ပန်းဖောင်းလိုင်းများ ဆေးသုတ်လုပ်ငန်း၊ PET-CT/ OT Complex, Imaging Complex တို့အား လျှပ်စစ် သွယ်တန်းခြင်းလုပ်ငန်း တို့မှာ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည်။

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ပင်မဆောင် အကြီးစားပြုပြင်မွမ်းမံပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးအောင် လျာထားဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အချိန်မီပြီးစီးခဲ့ပြီး ဆေးစတိုအသစ် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ အောက်ဆီဂျင်စက်ရုံ အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ 1000 KVA Transformer သုံးလုံး တပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့်အရေးပေါ်ဌာန အကြီးစား ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပင်မဆောင်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်း၏ ကျန်ရှိသော ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းတစ်ခုလုံး၏ ၉၉ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။ ပင်မအလယ်ဆောင်ရှိ Sky Roof မိုးရန် မှန်များမှာယူထားရာ ယနေ့ ရောက်ရှိပြီး မတ် ၁၀ ရက်တွင် တပ်ဆင်ပြီးစီးပါက လုပ်ငန်းတစ်ခုလုံး၏ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးမည် ဖြစ်သည်။ ကင်ဆာ ငါးထပ်လူနာဆောင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းမှာလည်း ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခု ၄၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် တိုးချဲ့ဝင်းအတွင်း တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ၁၀ ထပ် အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းမှာလည်း ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခု ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် တိုးချဲ့ဝင်းအတွင်း တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ၁၀ ထပ် အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းမှာလည်း ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခု ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် တိုးချဲ့ဝင်းအတွင်း တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ၁၀ ထပ် အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းမှာလည်း ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခု ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် တိုးချဲ့ဝင်းအတွင်း တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ၁၀ ထပ် အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းမှာလည်း ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခု ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် တိုးချဲ့ဝင်းအတွင်း တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ၁၀ ထပ် အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းမှာလည်း ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခု ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း ကင်ဆာဌာနရှိ စက်ပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

(သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်သိန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာကော်မတီအလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ဒုတိယဝန်ကြီး

နှင့်အညီ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး တိုးချဲ့ပြုပြင် မွမ်းမံပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပြီးခဲ့သည့်နှစ်နှစ်ကျော် သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း အကောင်းဆုံးဖြစ်စေရန် မိမိတို့အားလုံး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါ

နိုင်ငံတကာအဆင့်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ချိန်ထိုးကြည့်လျှင်လည်း အာဆီယံအဆင့်ကိုပင် မမီနိုင်သေးကြောင်း၊ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် အများအပြား ရှိနေသေးကြောင်း၊ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးကို မိမိတို့ တိုးချဲ့

ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် လက်ရှိအခြေအနေအထိ တိုးတက်လာစေရန် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ဆပ်ကော်မတီတို့က ကာယအား၊ ဉာဏအား၊

နေ့အပူချိန်များ အနည်းငယ်တိုးလာနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၇

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်တင့်ဖြစ်ထွန်းမည်။ မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေ့အပူချိန်များ အနည်းငယ်တိုးလာနိုင်သည်။

(မိုး/ဇလ)

အီရတ်တွင် ဆီသယ်ယာဉ်ပိုက်ကွဲ အနည်းဆုံး လူ ၆၀ သေဆုံး



မတ် ၆ ရက်က ဘဂ္ဂဒတ်တောင်ပိုင်း ဟီလာမြို့တော် ဝန်းကျင်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အီရတ်ဆီသယ်ယာဉ်ပိုက်ကွဲမှုကြောင့် အနည်းဆုံး လူ ၆၀ သေဆုံးခဲ့သည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဘဂ္ဂဒတ် မတ် ၇
 လောင်စာဆီများ တင်ဆောင်လာသော ကုန်တင်ကားတစ်စီးသည် အီရတ်မြို့တော် ဘဂ္ဂဒတ်တောင်ဘက်ရှိ စစ်ဆေးရေးဂိတ်တစ်ခုတွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်နှင့် အရပ်သား ၆၀ သေဆုံးသွားကြောင်း သိရသည်။
 တနင်္ဂနွေနေ့က အသေခံပုံးခွဲတိုက်ခိုက်ရေး သမားသည် ဘဂ္ဂဒတ်တောင်ဘက် ၁၀၀ ကီလိုမီတာဝေးသော ဟီလာမြို့စစ်ဆေးရေးဂိတ်ထဲသို့ လောင်စာဆီများတင်ဆောင်လာသော ကုန်တင်

ကားကို အတင်းမောင်းဝင်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားချိန်တွင် ယင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်နား၌ ကားအမြောက်အမြားရှိကြောင်း လုံခြုံရေးအာဏာပိုင်များက ပြောသည်။ ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် အနည်းဆုံး လူ ၇၀ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ၎င်းတို့ကပြောသည်။
 အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများက ၎င်းတို့၏ လက်ချက်ဖြစ်ကြောင်း အွန်လိုင်းတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ စစ်သွေးကြွအုပ်စုများသည် ဟီလာမြို့တွင် နေထိုင်သော ရှိုးယားမွတ်ဆလင်များကို သိသာစွာ

ဦးတည်ချက်ထားတိုက်ခိုက်နေသည်။ အလားတူ လွန်ခဲ့သောလက ဘဂ္ဂဒတ်မြို့ပြင်နှင့် မြို့ထဲ၌ အသေခံတိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၁၀၀ သေဆုံးခဲ့သည်။ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုများသည် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများ၏ လက်ချက်ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။
 အီရတ်အစိုးရတပ်ဖွဲ့များသည် ရှိုးယားအဖွဲ့များနှင့်ပူးပေါင်း၍ အကြမ်းဖက်စစ်သွေးကြွအုပ်စုများကို တိုက်ခိုက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
 (အင်န်အိတ်ချီကေ)

ပီကေကေအကျဉ်းသား ခြောက်ဦး အကျဉ်းထောင်မှ လွတ်မြောက်

အန်ကာရာ မတ် ၇
 ကာဒစ်အလုပ်သမားပါတီမှ အကျဉ်းသားခြောက်ဦးသည် တနင်္ဂနွေနေ့က တူရကီတောင်ပိုင်း အကျဉ်းထောင်တစ်ခုမှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်သွားကြောင်း ဒိုက်နိုသတင်းအေဂျင်စီက ဖော်ပြသည်။
 သတင်းဖော်ပြချက်အရ အကျဉ်းထောင်သည် ဆန်လီယာဖာနှင့် အယ်လီဇဗက်ဒ်နယ်ကြား ဒီယာဘာကာ ပြည်နယ်တွင်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အလုပ်သမားသော အကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသားများ လွတ်မြောက်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 တူရကီရဲများက အကျဉ်းသားများ ထပ်မံလွတ်မြောက်မှုမရှိစေရေးအတွက် လိုအပ်သောလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ တင်းကျပ်မှုများကို ကြိုတင်လုပ်ဆောင်ထားကြောင်း သိရသည်။ ဆယ်စုနှစ်နှစ်စုအတွင်း တူရကီတောင်ပိုင်းဒေသသည် အကြမ်းဖက်မှုအဆိုးရွားဆုံးနေရာဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 တူရကီရှိ ပီကေကေပါတီကို အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ဥရောပသမဂ္ဂက သတ်မှတ်ထားသည်။ (ဆင်ဟွာ)

ပါကစ္စတန်တရားရုံး အသေခံပုံးခွဲ အနည်းဆုံး ရှစ်ဦးသေဆုံး

ပက်ရှ်ဝါ မတ် ၇
 ပါကစ္စတန်နိုင်ငံအနောက်မြောက်ပိုင်းတွင် တနင်္ဂနွေနေ့က တရားရုံးဝင်းအတွင်း အသေခံပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အနည်းဆုံး ရှစ်ဦးသေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။
 အဆိုပါ အသေခံပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သုံးဦးပါဝင်ပြီး ၂၇ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က အတည်ပြုပြောကြားသည်။ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုသည် ရှပ်ကွာဒါမြို့ တရားရုံးအဆောက်အအုံကို ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်ခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။
 “ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုက တရားရုံးထဲဝင်ဖို့ကြိုးစားခဲ့ရာမှာ ရဲက သူ့ကို တားဆီးတဲ့အတွက် အသေခံပုံးခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့တာပါ” ဟု ရဲအရာရှိ ဆီးဝါဇီယာက ပြောသည်။ ယင်းမြို့သည် မြို့တော်အစွလာမာဘတ် အနောက်မြောက်ဘက် မိုင် ၉၀ ခန့်အကွာတွင် တည်ရှိသည်။ (ရိုက်တာ)

တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်

ဆိုးလ် မတ် ၇
 တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မြောက်ကိုရီးယား၏ နျူကလီးယားစမ်းသပ်မှုကိုကာကွယ်ရန် ကြီးမားသောစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို တနင်္ဂနွေနေ့က စတင်လိုက်ပြုပြင်သည်။
 အဆိုပါစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုသည် ဇန်နဝါရီလက မြောက်ကိုရီးယား၏ စတုတ္ထအကြိမ် နျူကလီးယားစမ်းသပ်မှုအပြီး အကြီးမားဆုံးစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုဖြစ်ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံက ပြောသည်။
 မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် နျူကလီးယားနှင့် ခုံးပျံအစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဝေဖန်ခံနေရကာ ၎င်း၏ မဟာမိတ်တရုတ်ကပင် ဝေဖန်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့်အပတ်က မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင် ကင်ဂျီအန်းက နျူကလီးယားလက်နက်များအသုံးပြုရန်အသင့်ရှိကြောင်း၊ ရန်သူများ၏ခြိမ်းခြောက်မှုမြင့်တက်လာချိန် နျူကလီးယားလက်နက်များ အသုံးပြုဖွယ်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။
 အဆိုပါစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတွင် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၇၀၀၀နှင့် တောင်ကိုရီးယားတပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀၀၀၀ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားပူးတွဲတပ်မှူးက ပြောသည်။ (ရိုက်တာ)



အမေရိကန်နှင့်တောင်ကိုရီးယားကမ်းတက်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။



ဆီးရီးယားအပစ်ရပ်စဲရေး ရှစ်ရက်မြောက်သို့ ဝင်ရောက်လာပြီ ဖြစ်သော်လည်း ဆူပူအုံကြွပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု တစ်စုံတစ်ရာမတွေ့ရဘဲ ဒဏ်ခံရမှုမြင့်နေပြည်သူများ အေးချမ်းလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဆီးရီးယားတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးရောင်ခြည်ပေါ်ထွန်း

ဒမတ်စကတ် မတ် ၇
 ဆီးရီးယားတွင် ငါးနှစ်နီးပါး သွေးထွက်သံယို တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ယခုအခါ မျှော်လင့်စောင့်ဆိုင်းနေသော ငြိမ်းချမ်းရေးရောင်ခြည်သန်းလာပြီဖြစ်သည်။
 ငြိမ်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်မရှိသည့်အချိန် ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင် အကြမ်းဖက် ပဋိပက္ခများဖြင့် ပြည့်လျှံနေသည်။ ယင်းအကြမ်းဖက်ပဋိပက္ခများကြောင့် လူပေါင်း ၂၅၀၀၀၀ သေဆုံးခဲ့ပြီး ၂၃ သန်းကျော်သော ပြည်သူထက်ဝက်ကျော်မှာ နေရပ်စွန့်ခွာခဲ့ရပြီဖြစ်သည်။
 ရုရှား-အမေရိကန်ဦးဆောင်ပြုလုပ်သော ငြိမ်းချမ်းရေးအစီအစဉ်သည် လွန်ခဲ့သောသောကြာနေ့ ညသန်းခေါင်အချိန်တွင် အသက်ဝင်ခဲ့ပြီဖြစ်ရကား ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်း ဖြစ်ပွားနေသော အကြမ်းဖက်ပဋိပက္ခများကို နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့် အဖြေရှာရန် ပထမအဆင့်သို့ အောင်မြင်စွာ ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။
 လွန်ခဲ့သော အင်္ဂါနေ့တွင် ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘတ်ရှာအယ်လ်အာဆတ်က ငြိမ်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်မှာ မျှော်လင့်ချက်လင်းရောင်ခြည်ပင်ဖြစ်သည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ၎င်း၏တပ်ဖွဲ့များသည် လက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်မှုများကို ရှောင်ကြဉ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ပြောခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

အိန္ဒိယလေယာဉ်တင်သင်္ဘောပေါ်၌ မီးလောင်မှုဖြစ် သင်္ဘောသားတစ်ဦး သေဆုံး၊ လေးဦးဒဏ်ရာရ

နယူးဒေလီ မတ် ၇
 တနင်္ဂနွေနေ့ညက ဂိုအာရေတပ်စခန်း၌ အိန္ဒိယလေယာဉ်တင်သင်္ဘောအိုင်အန်အက်စ်ဗီရက်ပေါ်တွင် အသေးစားမီးလောင်မှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့သောကြောင့် သင်္ဘောသားတစ်ဦးသေဆုံးပြီး အခြားလေးဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း အိန္ဒိယရေတပ်က တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။
 သင်္ဘောဘိုင်လာခန်းအတွင်း ရေခဲခန်းများပေါက်ထွက်ရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရေတပ်ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောခဲ့သည်။
 ၁၉၈၇ခုနှစ်က ဗြိတိန်မှရောင်းချလိုက်သော ယင်းသင်္ဘောသည် အိန္ဒိယရေတပ်တွင် ဆယ်စုနှစ်သုံးစုကြာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းသင်္ဘောသည် အိန္ဒိယရေတပ်ရှိ လေယာဉ်တင်သင်္ဘောနှစ်စင်းမှ တစ်စင်းဖြစ်သည်။
 အိန္ဒိယရေတပ်သည် ၂၀၁၃ခုနှစ် ဩဂုတ်လက မွမ်ဘိုင်၌ မတော်တဆပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ခဲ့သော ရေငုပ်သင်္ဘောမတော်တဆမှုတစ်ခု အပါအဝင် လွန်ခဲ့သောနှစ်အနည်းငယ်အတွင်းက မတော်တဆမှုများ ဆက်တိုက်ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

* ရွှေဖုံးမှ

သူ့ကျွန်အဖြစ် နှိပ်စက်ခဲ့ရပြန်သည်။ ဤတွင် တို့နိုင်ငံသား တို့က ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယနှင့် သတ္တိပြောင်မြောက်မှုတို့ဖြင့် ကျွန်အဖြစ်မှ လွတ်မြောက်ရေးအတွက် လက်ရုံးရည်၊ နှလုံးရည်တို့ကို သုံးစွဲ၍ ကြိုးပမ်းခဲ့ကြရသည်။

တို့နိုင်ငံသားတို့၏ သွေးနှင့်ဆွေးကို အရင်းတည်ကာ နယ်ချဲ့ကို တော်လှန်မှုကြောင့် ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် လွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့သည်။

သက္ကရာဇ် ၁၈၈၅ ခုနှစ်တွင် အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ တတိယစစ်ပွဲအပြီး အထက်မြန်မာနိုင်ငံနှင့်တကွ မြန်မာနိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းလုံး သိမ်းသွင်းကျွန်ပြုခြင်းခံခဲ့ရချိန်တွင် တို့နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာ ပြယုဂ်ဖြစ်သော သီဟာသနပလ္လင်ပါ သိမ်းယူခြင်းခံခဲ့ရ၏။

၁၈၈၅ ခုနှစ်တွင် သူ့ကျွန်ဘဝသို့ စိုးစိုးမြင်သက်ဆင်းခဲ့ရပြီးနောက် ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် သူ့ကျွန်ဘဝမှ ပြန်လည်လွတ်မြောက်သည့် ကာလသို့ ရောက်ချိန် ယင်းနှစ် မတ် ၁၂ ရက်တွင် သီဟာသနပလ္လင်ကို တို့နိုင်ငံသားတို့ ပြန်လည်ရရှိခဲ့သည်။

သီဟာသနပလ္လင်ကို ပြန်လည်ရရှိခဲ့ပြီးနောက် အများပြည်သူတို့လေ့လာနိုင်ရန် ၁၉၅၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် သမ္မတအိမ်တော်မှ အမျိုးသားပြတိုက်သို့ ပို့ဆောင်ခဲ့၏။

ပလ္လင်ဟူသည်

“ပလ္လင်”ဟူသော မြန်မာဝေါဟာရသည် “ပလ္လင်”ဟူသော ပါဠိစကားမှ ဆင်းသက်လာပြီး မြင့်မြတ်သော ပုဂ္ဂိုလ်တို့ထိုင်ရန် ပြုလုပ်ထားသည့် ခုံမြင့်ဟူ၍ မြန်မာအဘိဓာန်ကျမ်း၌ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားသည်။ ဇေယသင်္ခယာပြုစုသော ရွှေဘိုနိဒါန်းအလိုအရ ပလ္လင်အရွယ် သုံးမျိုးရှိသည်။ ယင်းတို့မှာ (၁) မဟာပလ္လင် (၁၆ တောင်မြင့်သည်။) (၂) မဇ္ဈပလ္လင် (ရှစ်တောင်မြင့်သည်။) (၃) စူဠပလ္လင် (လေးတောင်မြင့်သည်။) တို့ဖြစ်သည်။ မြန်မာမင်းတို့ သုံးတော်မူခဲ့သော ပလ္လင်ရှစ်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဦးတင်၏ မြန်မာမင်းအုပ်ချုပ်ပုံ စာတမ်းနှင့် ဘိုးတော်ဘုရား၏ ရာဇသတ်ခေါ်သော အမိန့်တော်တမ်းကြီး၌ ဤသို့ဖော်ပြထားသည်။

- (၁) သီဟာသနပလ္လင်- ခြင်္သေ့ရုပ်ခံပလ္လင် (ယမနေသားဖြင့်ပြုလုပ်သည်၊ နန်းဦးပြာသာဒ်ဆောင်တွင် မင်းတို့အပူဇော်ခံရန်အတွက် ထားသည်။)
- (၂) ဟံသာသနပလ္လင်-ဟင်္သာရုပ်ခံပလ္လင်(သင်္ကန်းသားဖြင့် ပြုလုပ်သည်။ ဇေယဝန်ဆောင်တွင် ထား၍ ရတနာသုံးပါး ပူဇော်ရန် အသုံးပြုသည်။)



သမ္မတကြီး ဒေါက်တာဘဦးနှင့်အတူ တရုတ်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ချူအင်လိုင်၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ဂျဝါဟာလာ နေရူး၊ အီဂျစ်နိုင်ငံသမ္မတ အဗ္ဗဒူလ်နာဆာ၊ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးနုနှင့် နိုင်ငံတကာမှ စည်ညည်တော်များ ရန်ကုန်မြို့ သမ္မတအိမ်တော်ရှိ သီဟာသနပလ္လင်ရှေ့တွင် စုပေါင်းမှတ်တမ်းရိုက်ထားသည့်ဓာတ်ပုံ။

- (၆) မယုရာသနပလ္လင်-ဥဒေါင်းရုပ်ခံပလ္လင် (ပေါက်သားဖြင့် ပြုလုပ်သည်။ မြောက်စမုခံဆောင်တွင်ထား၍ ဆင်းသိမ်းရန်အသုံးပြုသည်။)
- (၇) မိဂါသနပလ္လင်-သမင်ရုပ်ခံပလ္လင် (ရေသဖန်းသားဖြင့် ပြုလုပ်သည်။ တောင်စမုခံဆောင်တွင်ထား၍ မင်းတို့ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးရန် အသုံးပြုသည်။)

ထားခဲ့သည်။

သီဟာသနပလ္လင်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့နယ် ပြည်လမ်းပေါ်ရှိ အမှတ်-၆၆/၇၄ ၌ တည်ဆောက်ထားသော အမျိုးသားပြတိုက်တွင် ပြသထားသည့် ရွှေပလ္လင်သည် ရွှေခြင်္သေ့ရုပ်ခံသော “သီဟာသနပလ္လင်”ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့ရွှေနန်းနှင့်တကွ နိုင်ငံအဝန်းကို နယ်ချဲ့တို့ ၁၈၈၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် လက်နက်အားကိုးဖြင့် တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ပြီးနောက် ၁၈၉၂ ခုနှစ်တွင် သီဟာသနပလ္လင်ကို အိန္ဒိယသို့ သယ်ယူကာ ကာလကတ္တားရှိ အိန္ဒိယပြတိုက်၌ ခင်းကျင်းပြသခဲ့သည်။

မြန်မာတို့ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ရှစ်လအကြာ ၁၉၄၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် မြန်မာအကျိုးကို လိုလားသော အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မ လော့ဒ်မောင့်ဘက်တန်က မြန်မာပြည်သူများအတွက် သီဟာသနပလ္လင်ကို မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်ပို့ပေးခဲ့သည်။ သီဟာသနပလ္လင်သည် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးအထိမ်းအမှတ်လည်း ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသောအခါ သီဟာသနပလ္လင်ကို ဦးစွာ အလုပ်လမ်းရှိ သမ္မတအိမ်တော်၌ ထားရှိခဲ့သည်။

၁၉၅၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် ဂျူဗလီဟော၌ ဖွင့်လှစ်ထားသော အမျိုးသားပြတိုက်သို့ ပြောင်းရွှေ့ကာ ပြည်သူလူထုအား ဆင်ယင်ပြသခဲ့သည်။ အမျိုးသားပြတိုက်ကို ဂျူဗလီဟောမှ ပန်းဆိုးတန်းရှိ ယခင် ဂရင်းလေးဘက်ဟောင်း အဆောက်အအုံ (နောင်စက်မှုလက်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဘဏ်)သို့ ပြောင်းရွှေ့သောအခါ သီဟာသနပလ္လင်ကို ၁၉၆၈ ခုနှစ်တွင် ပန်းဆိုးတန်းရှိ အမျိုးသားပြတိုက်သို့ သယ်ယူ၍ ဆင်ယင်ခဲ့ပြီး ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှစ၍ ဖွင့်လှစ်ပြသခဲ့ရာ ၁၉၉၄ ခုနှစ်ကုန်ပိုင်းအထိ ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် အမျိုးသားပြတိုက်ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့နယ် ပြည်လမ်းပေါ်ရှိ အမှတ်-၆၆/၇၄ နေရာ၌ နဝတလက်ထက် ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် စတင်အုတ်မြစ်ချတည်ဆောက်ခဲ့ရာ ၁၉၉၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် အခမ်းအနားဖြင့် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းအသစ်တည်ဆောက်ထားသော အမျိုးသားပြတိုက်အဆောက်အအုံကြီး၌ ပြခန်းပေါင်း ၁၃ ခန်းကို ပြသထားရာ သီဟာသနပလ္လင်ကြီးကို ပြခန်းအမှတ်(၁)မြေညီထပ်၌ ခမ်းနားထည်ဝါစွာ ခင်းကျင်းပြသထားသည်မှာ

ယနေ့တိုင်အောင် ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားပြတိုက် မြေညီထပ်ရှိ သီဟာသနပလ္လင်ပြခန်းရှိ ရွှေပလ္လင်သည် မြန်မာတို့၏ နောက်ဆုံးမင်းဆက်ဖြစ်သည့် ကုန်းဘောင်မင်းဆက်နှောင်းပိုင်းတွင် ဘုရင်မင်းမြတ်တို့ စံမြန်းခဲ့သည့် ရွှေပလ္လင်ဖြစ်သည်။ ရတနာပုံ (မန္တလေး)နန်းမြို့တွင်း၌ ထားရှိခဲ့သော ပလ္လင်လည်း ဖြစ်သည်။ ဤသီဟာသနပလ္လင်နှင့်အတူ ပလ္လင်နှစ်ခုကို မြန်မာတို့၏ နောက်ဆုံးဧကရာဇ် သီပေါမင်းတရားပိုင်ဆိုင်ခဲ့သည်။

စလွယ်ဟူသည်

“ပလ္လင်”သည် မြန်မာတို့၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်စိုးမူမှုကို လေးလေးနက်နက် ဖော်ကျူးနေသကဲ့သို့ ‘စလွယ်’သည် ထီးသုံးနန်းသုံး ရာထူးဌာနန္တရ အမှတ်သင်္ကေတဖြစ်သည်။

လူတို့၏ အဓိပတိဖြစ်သော ရေမြေသခင် ဘဝရှင်မင်းတရား ဧကရာဇ်မှစ၍ မင်းညီ မင်းသား၊ မျိုးတော်မတ်တော်တို့ ဆင်ယင်ဆောင်ရွက်သည့် မင်းခမ်းမင်းနားများတွင် စလွယ်ကို ဆင်မြန်းကြသည်။ ဂုဏ်ထူးဆောင်သော အထိမ်းအမှတ်ဖြင့် လက်ဝဲပခုံးစွန်းမှ လက်ျာပခုံးသို့ သွယ်ချဆင်မြန်းရသော ကြိုးကို စလွယ်ဟုခေါ်သည်။ စလွယ်တွင် ဆင်မြန်းထားသော ကြိုးကို ချည်မျှင်ဖြင့် ဖြစ်စေ၊ ငွေဖြင့် ဖြစ်စေ၊ ရွှေဖြင့် ဖြစ်စေ ပြုလုပ်ကြသည်။ မြန်မာမင်းတို့ လက်ထက်တွင် စလွယ်ကို ဖောင်းနားတောင်း စသည်တို့ကဲ့သို့ မင်းညီမင်းသား၊ မျိုးမတ်၊ ပုဏ္ဏားတို့သည် ရာထူး ဌာနန္တရအလိုက် ဆင်မြန်းကြသည်။ မြန်မာမင်းတို့ကား စလွယ်ကို လက်ဝဲပခုံးမှ သာမက လက်ျာပခုံးမှလည်း သွယ်ချ၍ ဆင်မြန်းကြသည်။

စလွယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပဒုမုတ္တရဘုရားရှင်လက်ထက် ဝက္ကလိမထေရ်လောင်း လုလင်သည် စလွယ်တင်လျက် အလှူပေးကြောင်းကို အပဒါန်တွင် ဟောကြားတော်မူသည်ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းကပင် ဆင်ယင်သုံးစွဲပြီဟု သိနိုင်ပေသည်။

တစ်ဖန် သီရိဓမ္မာသောကမင်းတရားကြီး (၂၈၉-၃၂၆ ဘီစီ)သည် သီဟိုဠ်ကျွန်း၌ ဒေဝါနိ ပိယတိဿမင်းသို့ သားမြီးယပ်၊ သင်းကျစ်၊ ထီး၊ သန်လျက်၊ ခြေနင်း၊ ဦးပေါင်း၊ မြတ်သောရတနာဖြင့် ပြီးသောစလွယ်၊



အဆောင်အယောင်စလွယ်ဆင်မြန်းထားသော နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး မန်းဝင်းမောင်၊ အိမ်စောင့်အစိုးရ ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေဝင်းနှင့် ဝန်ကြီးများ၏ စုပေါင်းမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံအား တွေ့ရစဉ်။

- (၃) သင်္ခါသနပလ္လင်-ခရုသင်းရုပ်ခံပလ္လင် (သရက်သားဖြင့် ပြုလုပ်သည်။ ဗောင်းတော်ဆောင်တွင်ထား၍ တရားစကားနာခံရန် အသုံးပြုသည်။)
- (၄) ဘမရာသနပလ္လင်-ပိတုန်းရုပ်ခံပလ္လင် (ကရဝေးသားဖြင့် ပြုလုပ်သည်။ မှန်နန်းဆောင်တွင်ထား၍ စက်တော်ခေါ်ရန် အသုံးပြုသည်။)
- (၅) ဂဇာသနပလ္လင်-ဆင်ရုပ်ခံပလ္လင်(စံကားသားဖြင့် ပြုလုပ်သည်။ ဗြတိုက်ဆောင်တွင် ထား၍ မင်းတို့က ချီးမြှင့်ရန်၊ နှိမ့်ချရန်အတွက် အသုံး

- (၈) ပဒုမာသနပလ္လင်-ကြာပွင့်ခံပလ္လင် (ပိန္နဲသားဖြင့် ပြုလုပ်သည်။ အနောက်ပွဲတက်ဆောင်တွင်ထား၍ မင်းမိန်းမတို့ ပူဇော်ခံရန် အသုံးပြုသည်။)
- သို့သော် သီဟာသနပလ္လင်ကို မြေနန်းပြာသာဒ်ဆောင်(နန်းဦးပြာသာဒ်ဆောင်)၌သာ ထားသည်မဟုတ်ဘဲ ဘုရင်မင်းမြတ်ကိုယ်တော်တိုင် လွှတ်တက်သည့်အခါ၌လည်း စံမြန်းရန်အတွက် လွှတ်တော်တွင်လည်း ထားရသောကြောင့် “ပလ္လင်ရှစ်ခန်း ရွှေနန်းကိုးဆောင်”ဟူ၍ ဝေါဟာရပေါ်ထွက်လာသည်။ ပလ္လင်ရှစ်ခန်းကို မြဝတီမင်းကြီးဦးစက သီချင်းဖြင့် ဖွဲ့ဆိုသီကုံး

တောင်ကြီးမြို့၌ အဆင့်မြင့်ယာဉ်ရပ်နားစခန်းနှင့်စီးပွားရေးဇုန်ခြောက်ခု တည်ဆောက်



သတင်းဆောင်းပါး - မြင့်မြတ်သစ္စာ
တတ်ပုံ - ဇွဲဖာန်

ထားရှိပြီးဖြစ်သည်။ အဝေးပြေးဂိတ် ၂၄ ဂိတ်တွင် (၃၆x၃၃)ပေ နှစ်ထပ် အဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ထားပြီး ခရီးသည် ၅၀ စီး နားခိုနိုင်ကာ ကုန်သွယ်လှောင်ရုံ အလုံး ၅၀၊ လူနေဈေးဆိုင်ခန်း ၂၀ လုံးနှင့် အများပြည်သူ နားနေခိုခန်း ရန် နေရာထားရှိလျက် ပေ (၂၆၀x ၁၅၀)မြေနေရာတွင် ပြည်နယ်၏ အခမ်းအနားပွဲများ၊ ပရိုမိုးရှင်းပွဲများကျင်းပနိုင်ရန် အဆောက်အအုံ တို့ကိုလည်း တည်ဆောက်လျက် ရှိသည်။ ဇုန်အလိုက်အားဖြင့် (A) မှ (F)အထိ တည်ဆောက်လျက်ရှိ ပြီး တောင်ကြီးအဆင့်မြင့်ယာဉ်ရပ်နား စခန်းစီမံကိန်း၏ မျက်နှာချင်းဆိုင် တွင် တောင်ကြီးမြို့၏ ပြည်သူ့ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအရပ်ကို တည်ဆောက်နေသည့်အတွက် နိုင်ငံ တကာအဆင့်မီ ယာဉ်ရပ်နားစခန်း နှင့် မားကတ်၊ ရုပ်ရှင်ရုံနှင့်ဘဏ် အဆင်သင့်ရှိသောကြောင့် ဝန်ထမ်း တို့အတွက်ခရီးသွားလာမှုနှင့် နေထိုင် မှုအတွက် အထူးအဆင်ပြေစေ သည်။

ယခု တည်ဆောက်မှုမှာ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးနေပြီး လျှပ်စစ်မီး၊ ရေ နှင့်သစ်ရပ်လှပသော ဝင်လမ်း ထွက်လမ်းများဖြင့် စင်ကာပူနိုင်ငံ၏

ကားဝင်းကဲ့သို့ တည်ဆောက် ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရေကို ဂါလန် ၁၅၀၀၀ မှ ၃၀၀၀၀ အထိ စီမံထားရှိကာ ရေကို ပြန်လည် အသုံးပြုနိုင်သောစနစ်ထားရှိသည့် အပြင် သဘာဝဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်ထားရှိ ကြောင်း၊ တည်ဆောက်ရေးနေရာ မှ ထင်းရှူးပင်များကို ယန္တရား စက်ဖြင့် စနစ်တကျ ရွှေ့ပြောင်း ၍ အာရုံအမှတ်(၂)လမ်းမကြီး နံဘေးတွင် ပြန်လည်စိုက်ပျိုး ထား သည့်အတွက် သစ်တောပြန်တိုး မှုကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ထား ကြောင်း၊ ကားဝင်းအတွင်းခရီးသည် များ လုံခြုံစိတ်ချမှုရှိစေရန် ဝင် ပေါက်၊ ထွက်ပေါက် အပါအဝင် CCTV ၄၈ လုံး တပ်ဆင်မည့် အပြင် ခရီးသွားများ အရေးပေါ် ကိစ္စရပ် ကြုံတွေ့ပါက စုစည်းနားခို နိုင်ရန် ပေ (၁၀၀x ၂၀၀) အကျယ်ရှိ ရင်ပြင်တစ်ခုကို ထားရှိပေးထား ကြောင်း စီမံကိန်းမန်နေဂျာက ပြောသည်။

တောင်ကြီးမြို့၏ စီးပွားရေး ဇုန်ဖြစ်သော အဆိုပါစီမံကိန်း သည် ပြည်တွင်း ပြည်ပခရီးသွားတို့ အတွက် တစ်နေရာတည်းတွင် ပြည့်စုံသော ဝန်ဆောင်မှုကိုရရှိ စေမည့်အပြင် မြန်မာပြည်တွင် တစ်ခုတည်းသာရှိသော နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ စီးပွားရေးစင်တာ (TBC) တစ်ခုအဖြစ် မကြာမီအချိန်တွင် တွေ့မြင်လာရတော့မည် ဖြစ် ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရ ပါသည်။ ။

မြန်မာပြည်တွင် တစ်ခုတည်း သာရှိသော နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ စီးပွားရေးဇုန်ဖြစ်သည့် တောင်ကြီး စီးပွားရေးဇုန် (TBC)ကို စင်ကာပူ နိုင်ငံတွင် တည်ဆောက်သော ပုံစံအတိုင်း တောင်ကြီးမြို့ လေးမိုင် တောင်ကြီး-ဟိုပုံးကားလမ်းမနံဘေး တွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။ အမှတ်(၂)အာရှလမ်းမကြီးဖြစ်လာ မည့် ထိုလမ်းမကြီးနံဘေးတွင် အဆင့်မြင့်ယာဉ်ရပ်နားစခန်းကိုတည် ဆောက်နေခြင်းဖြစ်၍ တောင်ခြေရှိ အေးသာယာအေးပြေးယာဉ်ရပ်နား စခန်းထိ သွားရောက်စီးနင်းစရာမလို

တော့ဘဲ တောင်ပေါ်မှ တိုက်ရိုက် စီးနင်းနိုင်ပြီဖြစ်သည့်အပြင် ရုပ်ရှင်ရုံ၊ ဟိုတယ်၊ ဘဏ်အပါအဝင် စီးပွား ရေးဇုန်ခြောက်ခုကို ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့နှင့်ပူးပေါင်းကာ တည်ဆောက် လျက်ရှိသည်။

မြေ ၄၅ ဒသမ ၉၈ ဧကအကျယ် တွင် ၆ ဒသမ ၆၆ ဧကအကျယ်ရှိ သောမြေနေရာ၌ လူနေဈေးဆိုင် ခန်း ၇၀ လုံး၊ ၉ ဒသမ ၃၄ ဧက အကျယ်ရှိသောမြေတွင် လူနေတိုက် ခန်းများ၊ ရုပ်ရှင်ရုံ၊ အများပြည်သူ နားနေရန် နေရာ၊ ဟိုတယ်နှင့် ဘဏ် တို့ကို လည်းကောင်း၊

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားများ အတွက် ၆ ဒသမ ၂၈ ဧကအကျယ် တွင် ယာဉ် ၂၄ စီး ရပ်နားရန် နေရာနှင့် အဆောက်အအုံများကို လည်းကောင်း၊ ၁၁ ဒသမ ၉၀ ဧကအကျယ်တွင် ကုန်သွယ်လှောင်ရုံ အလုံး ၅၀ ကို လည်းကောင်း၊ ၇ ဒသမ ၁၇ ဧက အကျယ်တွင် နှစ်ခန်းတွဲအိမ်ရာကို လည်းကောင်း၊ ၄ ဒသမ ၆၇ ဧကတွင် ကားပါကင်တို့ကို လည်းကောင်း တည်ဆောက်ထားရှိကာ စုပါမားကတ် နှင့် ကြယ်သုံးပွင့်အဆင့် ရှိ ဟိုတယ်ကိုလည်း ပြည်တွင်း၊

ပြည်ပခရီးသွားများ တည်းခိုနိုင်ရန် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။ ယခု တည်ဆောက်နေသော တောင်ကြီး အဆင့်မြင့် ယာဉ်ရပ်နားစခန်းစီမံ ကိန်းသည် တောင်ကြီး-ဟိုပုံး ကားလမ်းနံဘေးနှင့် တောင်ကြော ဆင်ခြေလျှောတွင် တည်ဆောက် ခြင်းဖြစ်၍ အောက်ခံမြေသား သည် ကျောက်တုံးပေါများသော ကြောင့် ရေရရှိရန် ပေ ၅၅၀ တွင် တူးဖော်ရရှိခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။ သုံးစွဲပြီး ရေများကို သစ်ပင်ပန်းမန်နှင့် ယာဉ်များ ဆေးကြောရာတွင် အသုံး ပြုနိုင်ရန် ရေဆိုးသန့်စင်စက်ကို



သောက်သုံးရေပြတ်လပ်နေသော ကျေးရွာများသို့ ရေများပေးပို့လှူဒါန်း

၂၀၁၆ ခုနှစ် အယ်နီညီအကျိုးသက်ရောက်မှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် ဖြစ်ပေါ် လာမည့် အပူဒဏ်ခံစားရရှိနိုင်မှုရှိသည့် အတွက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွာပုလဲကြီး၊ ကန်ရှည်၊ သဲပုတ်ကုန်း၊ ဘွဲ့ခြား၊ ကျီတိုင် ကုန်း(မြောက်)ရွာ၊ ကြာဘက်ကုန်း၊ အုတ်ဖို၊ ဥသျှစ်ကုန်း(မြောက်)ရွာတို့တွင် အပူဒဏ်ကြောင့် ရွာတွင်းရှိ ရေတွင်းများ မှ ရေများခန်းခြောက်လာမှုကြောင့် သောက်သုံးရေအခက်အခဲနှင့် ကြုံတွေ့နေရကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကျေးရွာများသို့ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏စီစဉ်မှုဖြင့် မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ ကူညီမှုဖြင့် ဇေယျသုခ ရေလျှူအသင်းကြီးက အသင်းပိုင် ရေဂါလန် ၁၆၀၀ ဆုံ ရေသယ်ယာဉ်ကြီး ဖြင့် အဆိုပါကျေးရွာများသို့ မတ် ၁ ရက်မှ မတ် ၇ ရက်အထိ သွားရောက်၍ သောက်သုံးရေများကို စနစ်တကျ ဖြန့်ဝေလှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သောက်သုံးရေ ပြတ်လပ်မှုပျံ့နှံ့စေရေး ဌာန

မီးဘေးလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်မှု ရှောင်တခင်စစ်ဆေး

ရန်ကုန် မတ် ၇

တာမွေမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီး ဌာန၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေး ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ မြို့နယ်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့နယ် တပ်ဖွဲ့မှူးရုံးတို့ ပူးပေါင်းကာ မတ်လ ပထမပတ်က မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဈေးဝယ်စင်တာကြီးများတွင် မီးဘေး လုံခြုံရေးစီမံချက် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်မှု အနေဖြင့် ရှောင်တခင်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ် ခဲ့သည်။

“အဓိကကတော့ ဈေးဝယ်စင် တာကြီးတွေမှာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ၂၄ နာရီသုံးစွဲမှုအပေါ်မှာ ခံနိုင်ဝန် မရှိတဲ့ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းတွေကနေပြီး မီးလောင်မှုတွေ ကြုံတွေ့နိုင်ပါ တယ်။ မီးလောင်ရင် ကြိုတင်သတိ ပေးကိရိယာတွေ ကောင်းမွန်စေ ရေး၊ လျှပ်စစ်ဖြတ်တောက်ပေးသည့် ကိရိယာတွေ တပ်ဆင်ထားရှိမှုတွေ ကို စစ်ဆေးပေးတာပါ”ဟု မြို့နယ် လျှပ်စစ်မန်နေဂျာ ဦးကျော်စန်းက ပြောသည်။ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဈေးဝယ်စင်တာများဖြစ်သော တာမွေ



ပုဏ္ဏားကုန်းရပ်ကွက် ကျိုက္ကဆံ လမ်းမပေါ်ရှိ United Living Mall၊ တာမွေလေးထောင့်ကန် လမ်းမကြီးရှိ Super 1 Shopping Center တို့တွင် မီးဘေးလုံခြုံ ရေးအတွက် မီးသတ်ကိရိယာများ အသင့်သုံးစွဲနိုင်မှု ရှိ မရှိ၊ ရေလှောင် ကန်များ ရေလျှင်ထားမှု အခြေ အနေ၊ ကုန်ပစ္စည်းများ သိုလှောင် ထားမှုနှင့် လျှပ်စစ်ကြိုးများသွယ်တန်း ထားမှု၊ သုံးစွဲမှုစနစ်တကျ ရှိစေရေး အသေးစိတ် စစ် ဆေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်

ကျောက်ရိတ် မတ် ၇- ကရင်ပြည်နယ် ကျောက်ရိတ်မြို့နယ်အနေဖြင့် အယ်နီညီအကျိုးသက်ရောက်မှုကြောင့် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုပျံ့နှံ့စေရေး ကြိုတင်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို မတ် ၇ ရက်က ကျောက်ရိတ်မြို့ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံး၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် အယ်နီညီအကျိုးသက်ရောက်မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် အပူဒဏ်ခံစားရနိုင်မှု၊ သောက်သုံးရေရှားပါးနိုင်မှု၊ လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များအတွက် အစားအစာရှားပါး နိုင်မှုအခြေအနေများအား ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို တာဝန်ရှိသူတို့က ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ကျောက်ရိတ်မြို့နယ်အနေဖြင့် နွေရာသီတွင် အယ်နီညီအကျိုး သက်ရောက်မှုကြောင့် သောက်သုံးရေရှားပါးနိုင်သည့်ကျေးရွာ ၅၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။

စိုးထက်အောင်(ကျောက်ရိတ်)

ရွှေဂူမြင့်စေတီတော်ဘုရားပွဲတော်ကြီး စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်

ကန်ဘလူ မတ် ၇

အထက်အညာဒေသ များမြစ်ဝှမ်းတွင် ဈေးပွဲတော် အဖြစ် ကျော်ကြားထင်ရှားသော ကန်ဘလူမြို့နယ် မြေထူး(မြို့ဟောင်း)ရှိ ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာက တည်ထား ကိုးကွယ်ခဲ့သော ရွှေဂူမြင့်စေတီတော်ဘုရားပွဲတော်ကြီးကို ၁၃၇၇ ခုနှစ် တပေါင်းလဆန်း ၈ ရက်နေ့မှ လပြည့်နေ့ အထိ အစဉ်အလာမပျက် စည်ကားစွာကျင်းပသွားရန် ဂေါပကအဖွဲ့က စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြေထူးဘုရားပွဲတွင် အညာဒေသထွက်ကုန် ကောက်ပဲသီးနှံ၊ ပဲမျိုးစုံနှင့် တောင်သူလယ်သမားသုံး ထွန်တုံး၊ ထွန်တံ၊ လှည်းဘီး၊ လှည်းအိမ်များ၊ အိမ်သုံးနှင့် မီးဖိုချောင်သုံး သံထည်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးနှင့် နွီးဖျာ၊ တင်းတောင်း၊ ဆန်ကော၊ ဆန်ခါ၊ ပုတ်၊ သစ်တော ထည်ပစ္စည်းများ၊ အဝတ်အထည်၊ ချည်ထည်၊ ပုဆိုး၊ ပဝါ

စသည် ရက်ကန်းထွက်ပစ္စည်းများ၊ အစိတ်ဝင်၊ ငါးဆယ် ဝင်၊ ရာဝင်စဉ်အိုးများ၊ ပန်းအိုး၊ အင်တုံ၊ ငရုတ်ဆုံစသည့် စဉ်ထည်များ၊ မြေထည်ပစ္စည်းများ၊ ကျောက်ဖြင့် ပြုလုပ် သောကျောက်ပျဉ်၊ ငရုတ်ဆုံစသည်များ၊ စေတီတော်နှင့် ရုပ်ပွားများ ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူရန် ရွှေဆိုင်များကို အရပ်ရပ်က ဈေးရောင်းဈေးဝယ်တို့သည် လာရောက်ကြ ကာ ရောင်းဝယ်ကြရာ ရှေးအစဉ်အလာမပျက် စည်ကား လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဘုရားပွဲတော်၌ တပေါင်းလဆန်း ၁၃၊ ၁၄၊ ၁၅ ရက် တို့တွင် မုံရွာပန်ကျာဟိန်းဇော်ဇော်ဖြင့် ဖျော်ဖြေ၍ လပြည့်နေ့နံနက်တွင် ပင့်သံယာ ၄၅ ပါးအား ဆွမ်းဆန် စိမ်းလောင်းလှူကာ နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဂေါပကအဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။

အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန်ဘလူ)



သမိုင်းဝင်ရွှေမာလဲဘုရား အာရုံခံတန်ဆောင်းတော်ကြီးပြုပြင်ရန် အလှူငွေများလိုအပ်



စဉ့်ကူး မတ် ၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦး လွင်ခရိုင် စဉ့်ကူးမြို့နယ် မာလဲ ကျေးရွာရှိ သုဒ္ဓိဂန္ဓတောင်တော် ပေါ်တွင် ရှင်မာလဲရဟန္တာမထေရ်

မြတ်ကြီးက ဗုဒ္ဓမေတ္တာများအား ကျော်က တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည်။ ဌာပနာ၍ တည်ထားကိုးကွယ်တော် ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ရွှေမာလဲ မူခဲ့သော ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဘုရားကြီးနှင့် ရှေးဟောင်းအာရုံခံ ဂေဇက်ရရွှေမာလဲ စေတီတော် တန်ဆောင်းတော်ကြီးကို ရွှေမာလဲ မြတ်ကြီးကို ရှေးနှစ်ပေါင်း ၂၀၀ ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ

သောဘဏနှင့် ဘုရားဂေါပက အဖွဲ့တို့က ရှေးမူမပျက်ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက် ပြန်လည်မွမ်းမံပြီး ရွှေထီးတော် တင်လှူပူဇော်ခြင်း၊ လုံးတော်ပြည့် ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူ ခြင်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စေတီတော် မြတ်ကြီးရှိ လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၁၅၀ ကျော်က တည်ဆောက်ထားခဲ့သော ဘုရားအာရုံခံ တန်ဆောင်းတော်ကြီး မှာ ယိုယွင်းပျက်စီးလျက်ရှိရာ သံကူ ကွန်ကရစ်တိုင်ကြီးများဖြင့် ရှေးမူ မပျက် အသစ်ပြန်လည်မွမ်းမံ တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် သဒ္ဓါ ကြည်လင် ပါရမီရှင်အပေါင်းတို့က ပါဝင်လှူဒါန်း ကုသိုလ်ယူနိုင်ကြရန် ဖုန်း ၀၉-၄၄၄၀၀၂၀၉၄၄၄ ရွှေမာလဲ ဘုရားဂေါပက အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌတို့ထံ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရ သည်။

ဝင်းမောင်(စဉ့်ကူး)

သုဝဏ္ဏဘူမိ ပရိယတ္တိစာမေးပွဲ မဟာဓမ္မပူဇော်ပွဲနှင့်သဘင်ကျင်းပ

သထုံ မတ် ၇

မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့ သုဝဏ္ဏဘူမိပရိယတ္တိသာသနာ့ဟိတအသင်းကြီး က ဦးဆောင်ကာ (၈၉)ကြိမ်မြောက် သုဝဏ္ဏဘူမိပရိယတ္တိ စာမေးပွဲစာအောင် ဆုဘွဲ့နှင့်သဘင်အခမ်းအနားကို မတ် ၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက သထုံမြို့ သဒ္ဓမ္မဇောတိကာရာမကျောင်းတိုက်အတွင်းရှိ သုဝဏ္ဏဘူမိပရိယတ္တိသာသနာ့ ဟိတအသင်းဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ အသင်းကြီး၏နာယက သထုံမြို့ ဓမ္မမေဒနီကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဉာဏောသုရိယက ဩဝါဒစကားပြောကြားပြီး အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်လှိုင်က စာမေးပွဲကျင်းပရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်အောင်က အသင်း၏တစ်နှစ်တာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စာအောင်ဆုရ ရဟန်း၊ သာမဏေ၊ သီလရှင် စုစုပေါင်း ၄၅ ပါးတို့အား တာဝန်ရှိသူတို့က စာအောင်ဘွဲ့လက်မှတ်နှင့် ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ကာ အလှူရှင်များက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ လှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါစာမေးပွဲကြီးကို ၁၃၇၇ ခုနှစ် နယုန်လပြည့်ကျော် ၈ ရက်နေ့မှ လကွယ်နေ့အထိ ကျင်းပခဲ့ပြီး ရဟန်း၊ သာမဏေ၊ သီလရှင် စုစုပေါင်း ၃၀၀ နီးပါးတို့ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သက်ဦး(သထုံ)

ရခိုင်ပြည်နယ်၌ ပုဒ္ဒတက္ကသိုလ်ဖြစ်မြောက်ရေး အကြံပြုညှိနှိုင်းစည်းဝေး

စစ်တွေ မတ် ၇

ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဒ္ဒတက္ကသိုလ် ဖြစ်မြောက်ရေးအကြံ ပြင်ဆင်အစည်း အဝေးကို စစ်တွေမြို့ ဦးဥက္ကဋ္ဌမခန်းမ ၌ မတ် ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဩဝါဒဆရာ တော်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်သံဃာနာယက ဆရာတော်ကြီးများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ သာသနာပြု အလိုတော်ပြည့်ဆရာ တော်ကြီးနှင့် စစ်တွေမြို့ ကျောင်း တိုက်များမှ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ကြီးများ၊ မြို့နယ်များမှ သံဃာနာယက ဆရာတော်ကြီးများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ခေတ္တဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာန ဆိုင်ရာများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ပြည်ပ သာသနာပြုအလိုတော်ပြည့် ဆရာတော်ကြီးက ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဒ္ဒတက္ကသိုလ် ဖြစ်မြောက်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဩဝါဒမိန့်ကြားခဲ့သည်။ ကေလနိယတက္ကသိုလ်မှ ဒေါက်တာ ဉာဏုတ္တရက တက္ကသိုလ်များနှင့် ပတ်သက်၍ အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြ ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ် ခေတ္တဝန်ကြီးချုပ် က ပုဒ္ဒတက္ကသိုလ်ဖြစ်မြောက်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အကြံပြုလျှောက်ထားခဲ့ ရာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး အကြံပြုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

အောင်ချမ်းသာ ပရဟိတကျောင်းသို့ ပညာရေးအတွက် ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

အောင်ချမ်းသာ မတ် ၇

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများမိသားစု (ခရီးသည်ပရဟိတ) ဦးတင်နိုင်ထွန်း ဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် ဒက္ကသီရိမြို့နယ် ရွှေအင်ကြင်းရပ်ကွက်ရှိ အောင်ချမ်းသာပရဟိတသီလရှင် ဆင်းရဲ နွမ်းပါးကလေးများစာသင်ကျောင်းသို့ မတ် ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက သွားရောက်၍ အဆိုပါကျောင်း၌ ပညာ သင်ကြားနေသော သူငယ်တန်းမှ အငယ်တန်းအထိ ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူ ကလေးငယ် ၂၅၀ နှင့် သီလရှင် အပါး ၈၀ တို့ကို အဝတ်အထည်၊ စာအုပ်၊ ဘောလိပ်နှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ အပါအဝင် ငွေကျပ် ခြောက်သိန်းတန်ဖိုးရှိ ပစ္စည်းများနှင့် ဆွမ်းတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တို့ပေါက်(ဥက္ကဋ္ဌမြေ)

စာကြည့်တိုက်ဝန်ဆောင်မှုဖြင့်တင်ရေး ဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပ

မိုးမောက်

ကချင်ပြည်နယ် မိုးမောက်မြို့နယ် စာကြည့်တိုက်ဝန်ဆောင်မှုဖြင့်တင် ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၅ ရက်က မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ကျင်းပရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ဗန်းမော်ခရိုင် ပြန်/ဆက်ဦးစီးမှူး ဦးအောင် ကျော်ထွန်းက အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရခြင်းအကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် မိုးမောက်မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာများရှိ စာကြည့်တိုက်များမှ စာကြည့်တိုက်မှူးများ၊ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် လူမှုရေး အသင်းအဖွဲ့ဝင်များကို ခရိုင်ဦးစီးမှူးနှင့် မြို့နယ်ဦးစီးမှူးတို့က ဦးဆောင် ဆွေးနွေးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ရွာငံ

ရှမ်းပြည်နယ် ဓနုတိုက်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ရွာငံမြို့နယ် ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သော စာကြည့် တိုက် ဝန်ဆောင်မှုဖြင့်တင်ရေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါသင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ရှမ်းပြည်နယ် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုင်းသိန်းလွင်က စာကြည့် တိုက်ဝန်ဆောင်မှုဖြင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဓနုစာပေပညာကျေးဇူးအဖွဲ့၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီး ရေးရာအဖွဲ့၊ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များမှ စာကြည့်တိုက်မှူးများက ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များကိုအသုံးပြု၍ စာပေ၏အကျိုးကျေးဇူးကို ပြည်သူများသိရှိအောင်၊ စာကြည့်တိုက်များ အမြဲဖွင့်လှစ်နိုင်အောင် တာဝန်ခံစာကြည့်တိုက်မှူးကို မည်သည့်ပုံစံဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိရေး တို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းထွန်းဝင်း(ရွာငံ)

SAMSUNG

Galaxy S7 edge



Rethink what a phone can do

စတင်ရောင်းချခြင်း အထူးအစီအစဉ်

ဈေးနှုန်း - ၉၀၀,၀၀၀ ကျပ်

20th March 2016 (တရက်တည်းသာ)

ရန်ကုန်မြို့ - Myanmar Plaza

မန္တလေးမြို့ - Sedona Hotel



telenor Package မေတ္တာလက်ဆောင်ပါဝင်သည်။

Samsung Battery Pack

Samsung Micro SD 64GB

Gear S2 classic အလုံး (၂၀၀) မဲဖောက်ပေးမည်

တပ်မတော်လေယာဉ်တစ်စင်း နေပြည်တော်လေဆိပ်သို့ ဆင်းသက်စဉ် အရှိန်ထိန်းလေထီးကြိုးပြုတ်ထွက်ကာ ပြေးလမ်းကျော်ထွက်ပြီးရပ်တန့်ခဲ့



နေပြည်တော် မတ် ၇ - တပ်မတော်လေယာဉ်များ အုပ်ဖွဲ့... ယုံသန်းလေ့ကျင့်ခန်း ဆောင်ရွက်ရန် အတွက် လေယာဉ်များကို တောင်ငူ... လေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှ နေပြည်တော်သို့ ရွှေ့ပြောင်းရာ ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီ ၅၄ မိနစ်ခန့်တွင် တပ်မတော်လေယာဉ် တစ်စင်းသည် နေပြည်တော်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ် လေယာဉ်ပြေးလမ်းသို့ တောင်ဘက်မှ မြောက်ဘက်အတိုင်း ဆင်း သက်စဉ် စက်မှုဆိုင်ရာချွတ်ယွင်းမှုကြောင့် အရှိန်ထိန်း လေထီးကြိုးပြုတ်ထွက်ခဲ့ပြီး လေယာဉ်ပြေးလမ်း၏ မြောက်ဘက်ထိပ် မှ ပေ ၃၃၀ ခန့်ကျော်ထွက်၍ ပြေးလမ်း မီးတိုင်သုံးတိုင်ကို တိုက်မိပြီးရပ်တန့်ခဲ့ သည်။ (ဝဲပုံ)

လေယာဉ်ပြေးလမ်း အရှိန်လွန်မှု ကြောင့် လေသူရဲထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု မရှိ ဘဲ လေယာဉ်၏ ဘီးများ၊ ဆီတိုင်ကိန်နှင့် လေယာဉ်ဦးပိုင်းတို့ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

မန္တလေးမြို့ ရောဂါတိုက်ရိုက်ကမ်းတစ်လျှောက် ယာယီတဲများဖြင့် နေထိုင်သူများအား အငှားအိမ်ရာများ မဲစနစ်ဖြင့်ချထားပေး

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မန္တလေး မတ် ၇

မန္တလေးမြို့ ရောဂါတိုက်ရိုက်ကမ်းနားတစ်လျှောက်တွင် ယာယီတဲများ ဖြင့်နေထိုင်၍ ကာယလုပ်အားဖြင့် ရပ်တည်နေကြသော မိသားစုများဘဝ လုံခြုံစိတ်ချအဆင့်မြင့်စွာနေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီက အောင်မြေသာစံမြို့နယ် မြို့ပတ်ကမ်းနားလမ်း၌ တာဝန်ယူတည်ဆောက်ပေးခဲ့သော အငှားအိမ်ရာလျှောက်ထားသူများအား မတ် ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ကိုယ်တိုင်မဲနှိုက်စနစ်ဖြင့် တိုက်ခန်းနေရာများ ချထားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၃ ●

AFC Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုဒုတိယပွဲ မတ် ၉ ရက် ကျင်းပမည်

သတင်း-ညိုမြတ်သော်တာ

ရန်ကုန် မတ် ၇

အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးပွားကျင်းပလျက်ရှိသော ၂၀၁၆ ရာသီ AFC Cup ဘောလုံးပြိုင်ပွဲအုပ်စု ဒုတိယပွဲစဉ်များကို မတ် ၉ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ရောဂါတိုက်ရိုက်ကမ်း အိမ်ကွင်း၊ ရန်ကုန် အသင်းမှာ အဝေးကွင်း ပွဲစဉ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၅ ○

မြန်မာစပါးကြီးမြေ အောင်လအန်ဆန်း MMA ပြိုင်ပွဲတွင် အိဂျစ်နိုင်ငံသား မိုဟာမက်အလီနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည်

ရန်ကုန် မတ် ၇

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒုတိယအကြိမ် အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပမည့် ကမ္ဘာကိုယ်ခံပညာပေါင်းစုံ(MMA) ပြိုင်ပွဲကြီးကို ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏပြိုင်ပွဲရုံ (၁) မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံ၌ လာမည့် မတ် ၁၈ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသား ကချင်ပြည်နယ်ဖွား မြန်မာစပါးကြီးမြေ အောင်လအန်ဆန်းနှင့် အိဂျစ်နိုင်ငံသား မိုဟာမက်အလီတို့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ကမ္ဘာကိုယ်ခံပညာ ပေါင်းစုံ (MMA) ပြိုင်ပွဲကြီးကို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က ပထမဆုံးအကြိမ် ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ် ပြီး ဝိတ်တန်းအလိုက် မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့သမား တွဲဆိုင်းငါးဆိုင်း ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခဲ့သည်။ ယခုနှစ် ဒုတိယအကြိမ်တွင်လည်း အလားတူ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့သမား တွဲဆိုင်းငါးဆိုင်းနှင့် ပြည်ပ(MMA) လက်ဝှေ့ကျော်တွဲဆိုင်း ငါးဆိုင်း စုစု ပေါင်းတွဲဆိုင်း ၁၀ ဆိုင်း ပါဝင်ယှဉ် ပြိုင်ထိုးသတ်မည်ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ် တွင် ယခင်နှစ်က အထမမြောက်ခဲ့ သော မြန်မာနိုင်ငံသား ကချင် စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၂ ■



အိဂျစ်နိုင်ငံသား မိုဟာမက်အလီ။



မြန်မာစပါးကြီးမြေ အောင်လအန်ဆန်း။

Advertisement for 'Shaw Lan Mye' hotel. Text includes 'ရွှေလမင်း ဆေးရုံ' and 'ဆီးနှင့်ကျောက်ကပ် အထူးကုခွဲစိတ်ကုသခြင်းများကို ရွှေလမင်းဆေးရုံ(လမ်းမတော်)တွင် စတင်ဝန်ဆောင်မှု ပေးနေပါပြီ။' It also features a 'PROMO PRICE 20,000 Kyats Only Single Room' offer and contact information for UMFCCI.

Vertical text on the right edge of the page, including contact information for Myanmar News.